
Protokół Nr LX/1/2009 
z LX sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 29 września 2009 roku w sali 
posiedzeń Ratusza /ul. Rynek1/. 
 
 
 Na ustawowy stan 34 radnych z LX sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 34 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia LX 
sesji Rady Miasta i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz: 
Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Marka Ustrobińskiego – Zastępy Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Henryka Wolickiego – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Stanisława Sienko – Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
/lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 
Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek współdziałających                  
z Miastem, a także przybyłych mieszkańców miasta /lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu/. 
 
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad LX sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji            
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 rok 
/druk nr: LX/22/2009/. 

 
2. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 rok /druk nr: 

LX/23/2009/. 
 
3. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego in blanco /druk 

nr: LX/24/2009/. 
 

4. Uchwała w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu służącego rewitalizacji                       
i modernizacji linii kolejowej nr 106 Rzeszów – Jasło /druk nr: LX/6/2009/. 

 
5. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 

nr: LX/1/2009/. 
 

6. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (ul. Św. 
Mikołaja) /druk nr: LX/2/2009/.  

 
7. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (ul. Malinowa) 

/druk nr: LX/3/2009/. 
 

8. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. 
Lewakowskiego /druk nr: LX/5/2009/. 



 
9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie /druk nr: LX/7/2009/. 
 

10. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas nieoznaczony /druk nr: 
LX/8/2009/. 

 
11. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów     

X Sudeckiej Dywizji Piechoty w Rzeszowie /druk nr: LX/9/2009/. 
 

12. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. 
Hetmańskiej /druk nr: LX/10/2009/. 

 
13. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat /druk nr: 

LX/11/2009/. 
 

14. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (przy ul. 
Władysława Bełzy) /druk nr : LX/12/2009/. 

 
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału 1/10 w prawie własności 

nieruchomości zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Grottgera 26 /druk nr: 
LX/13/2009/. 

 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz 

Rzeszowskiego Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta w Rzeszowie 
nieruchomości, położonej przy ul. Jana Styki w Rzeszowie, wraz z udzieleniem 
bonifikaty /druk nr : LX/14/2009/. 

 
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie /druk nr: LX/15/2009/. 
 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 
położonych w Rzeszowie. 

 
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej. 
 

20. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych i ustalenia 
przebiegu. 

 
21. Uchwała w sprawie zmiany przedmiotu działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie /druk nr: LX/4/2009/. 
 

22. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen za 
usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej. 

 
23. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa /druk nr: LIX/11/2009/. 
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24. Uchwała w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury: 
Osiedlowego Domu Kultury „Pobitno”, Osiedlowego Domu Kultury „Staroniwa”, 
Osiedlowego Domu Kultury „Słocina” i utworzenie Miejskiego Domu Kultury           
w Rzeszowie.  

 
25. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 173/12/2008 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 173/8/2006 w rejonie ulicy Zawiszy Czarnego – 
1 w Rzeszowie /druk nr: LX/17/2009/. 

 
26. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 169/8/2008 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 73/3/2004 „Przybyszówka – Kantorówka -1” 
przy ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie /druk nr: LX/18/2009/. 

 
27. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 18/4/2007 Studium Uwarunkowań               

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa dla terenu 
przyłączonego do Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. – część A (Osiedle 
Przybyszówka – Dworzysko) /druk nr: LX/21/2009/. 

 
28. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 156/11/2007 w rejonie „Rzeszów – Dworzysko” /druk nr: 
LX/20/2009/.  

 
29. Uchwała w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Obszarów Miejskich              

w Rzeszowie. 
 

30. Uchwała w sprawie przystąpienia do udziału w Seminarium Kontaktowym w ramach 
Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius.  

 
31. Informacja na temat planów uruchomienia w Rzeszowie nadziemnej kolejki szynowej. 

 
32. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
33. Zapytania i interpelacje. 

 
34. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że wpłynęły 
następujące wnioski o zmianę porządku obrad: 
 
1) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 2a –             
o projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 

2) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 23a –           
o projekt uchwały w sprawie nadania nazwy hali sportowej przy ul. Podpromie                     
10 w Rzeszowie. 

3) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – pkt 28a –              
o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie 
miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY EKONOMICZNEJ EURO-PARK MIELEC. 
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4) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o zdjęcie z porządku obrad pkt 16 – uchwały          
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz Rzeszowskiego 
Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta w Rzeszowie nieruchomości, położonej przy ul. 
Jana Styki w Rzeszowie, wraz z udzieleniem bonifikaty. 

5) Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa o zdjęcie   
z porządku obrad pkt 19 – uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej. 

6) Wniosek Radnej Pani Jadwigi Stręk o rozpatrzenie pkt 23 porządku obrad – uchwały 
zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa – w pkt 4a.  

Przeprowadzono głosowanie wniosków dotyczących zmiany porządku obrad LX sesji. 

 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 2a         
o projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. – został przyjęty 
jednomyślnie (33 głosami „za”). 

 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad - w pkt 23a –     
o projekt uchwały w sprawie nadania nazwy hali sportowej przy ul. Podpromie                      
10 w Rzeszowie – został przyjęty 20 głosami „za”, przy 3 głosach przeciwnych i 5 głosach 
wstrzymujących. 

 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 28a –   
o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie 
miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY EKONOMICZNEJ EURO-PARK MIELEC 
został przyjęty jednomyślnie (34 głosami „za”). 

 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o zdjęcie z porządku obrad  pkt 16 – uchwały   
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz Rzeszowskiego 
Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta w Rzeszowie nieruchomości, położonej przy ul. 
Jana Styki w Rzeszowie, wraz z udzieleniem bonifikaty – został przyjęty 22 głosami „za, przy 
5 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 

 Wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa            
o zdjęcie z porządku obrad pkt 19 – uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Spacerowej – został 
przyjęty jednomyślnie (33 głosami „za”). 

 Wniosek Radnej Pani Jadwigi Stręk o rozpatrzenie pkt 23 porządku obrad – uchwały 
zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa – w pkt 4a – został przyjęty bez 
głosowania. 
 
Porządek obrad LX sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji                     
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009  
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2. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
 

3. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 rok . 
 

4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego in blanco.  
 

5. Uchwała w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu służącego rewitalizacji                        
i modernizacji linii kolejowej nr 106 Rzeszów – Jasło. 

 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa. 
 

7. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie . 
 

8. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (ul. Św. 
Mikołaja).  

 
9. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (ul. Malinowa).  

 
10. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 

ul. Lewakowskiego. 
 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 
położonych w Rzeszowie. 

 
12. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas nieoznaczony.  

 
13. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów                 

X Sudeckiej Dywizji Piechoty w Rzeszowie. 
 

14. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 
ul. Hetmańskiej. 

 
15. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat. 

 
16. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu (przy ul. 

Władysława Bełzy). 
 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału 1/10 w prawie własności 
nieruchomości zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Grottgera 26. 

 
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Rzeszowie. 
 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych 
położonych w Rzeszowie. 

 
20. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych i ustalenia 

przebiegu. 
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21. Uchwała w sprawie zmiany przedmiotu działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie. 

 
22. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen za 

usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej. 
 

23. Uchwała w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury: 
Osiedlowego Domu Kultury „Pobitno”, Osiedlowego Domu Kultury „Staroniwa”, 
Osiedlowego Domu Kultury „Słocina” i utworzenie Miejskiego Domu Kultury           
w Rzeszowie.  

 
24. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 173/12/2008 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 173/8/2006 w rejonie ulicy Zawiszy Czarnego 
– 1 w Rzeszowie. 

 
25. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 169/8/2008 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 73/3/2004 „Przybyszówka – Kantorówka -1” 
przy ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie. 

 
26. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 18/4/2007 Studium Uwarunkowań                        

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa dla terenu 
przyłączonego do Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. – część A (Osiedle 
Przybyszówka – Dworzysko). 

 
27. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 156/11/2007 w rejonie „Rzeszów – Dworzysko” .  
 

28. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie 
miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY EKONOMICZNEJ EURO-PARK 
MIELEC. 

 
29. Uchwała w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Obszarów Miejskich                        

w Rzeszowie. 
 

30. Uchwała w sprawie przystąpienia do udziału w Seminarium Kontaktowym               
w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius.  

 
31. Informacja na temat planów uruchomienia w Rzeszowie nadziemnej kolejki 

szynowej. 
 

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – powitał prof. Jerzego Talagę – 
zasłużonego wychowawcę wielu pokoleń młodych Polaków w sporcie. Ściśle związanego       
z rzeszowskim klubem sportowym Resovia.  
 
Pan dr hab. prof. Stanisław Zaborniak – Uniwersytet Rzeszowski – składając życzenia 
zasłużonemu jubilatowi, powiedział: „Z wielką przyjemnością przyjąłem zaproszenie na 
dzisiejsze spotkanie. Całe lata pracy i wkład w rozwój kultury fizycznej w Polsce, w tym 
oczywiście promocję Rzeszowa, daje nam dzisiaj szansę, aby to spotkanie uczcić 
przypomnieniem najważniejszych osiągnięć.  Po raz pierwszy jako młody student spotkałem 
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się z nazwiskiem Jerzy Talaga w Akademii Wychowania Fizycznego w Warszawie. Nasz 
jubilat jest autorem wielu książek. Na jego podręcznikach wychowało się wielu trenerów piłki 
nożnej. Dla mnie sama postać była inspiracją na dalszą drogę życia. Moje związki z Jerzym 
Talagą, chociażby przez lekką atletykę, którą rozpoczynał uprawiać w klubie sportowym 
Resovia w pierwszych latach po wyzwoleniu, są istotne. Zmiana pokoleniowa rzeszowiaków  
w Warszawie została rozpoczęta przez Pana prof. Jerzego Talagę i nadal jest 
kontynuowana”. 
 
Pan Adam Sadecki – Prezes Sekcji CWKS „Resovia” – w imieniu Zarządu CWKS 
„Resovia” i Senatora Aleksandra Bentkowskiego serdecznie pogratulował Panu Profesorowi 
za dokonania w dziedzinie sportu, które są znane nie tylko w Polsce, ale również i w Europie. 
Przypomniał, że Pan Prof. Jerzy Talaga jest mocno związany z klubem sportowym „Resovia”. 
Jest jego wychowankiem. W imieniu całej „rodziny resoviackiej” złożył życzenia długich lat 
w zdrowiu i twórczej pracy.  
 
Radny Pan Kazimierz Greń – Przewodniczący Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 
Rady Miasta – przedstawił informację nt. dorobku Prof. Jerzego Talagi /informacja stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Pan Tadeusz Ferenc Prezydent Miasta Rzeszowa – złożył podziękowanie Panu Prof. 
Jerzemu Taladze za dotychczasowe osiągnięcia w dziedzinie sportu. Składając życzenia         
z okazji 80 urodzin, powiedział: „Jest Pan w panteonie tych osób, które najbardziej się 
zasłużyły dla sportu. Panie Profesorze - dziękujemy za wszystko”.  
 
Pan prof. Jerzy Talaga – podziękował za zaproszenie i złożone życzeń z okazji jubileuszu 
80 urodzin.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – podziękował zaproszonym gościom 
za wzięcie udziału w posiedzeniu sesji.  
 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Ad.1. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji      
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. 
Następnie poprosiła o zmianę, w ramach autopoprawki, zapisów w poz. w poz. 119 – Budowa 
połączenia ulic Ofiar Katynia-Kotuli wraz z budową wiaduktu w Rzeszowie  oraz w poz. 120 
– Sieć oraz wodociągowa i sieć kanalizacji sanitarnej przy ul. Piwonii, zgodnie                       
z przekazanym Radnym pismem /tekst autopoprawki stanowi załącznik nr 7 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały, wraz z autopoprawką. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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 Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji 
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r.       
/z autopoprawką/, została przyjęta jednomyślnie (28 głosami „za”). 
 
Ad.2. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /projekt uchwały,       
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. Zgłosiła, w ramach autopoprawki, 
zmianę zapisu § 3 pkt 3 jest, który otrzymuje brzmienie: „Deficyt  o którym mowa w ustępie  
2 zostanie pokryty przychodami z tytułu:” . 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, wraz z autopoprawką. 
Komisja Edukacji, Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej oraz Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w swoim zakresie. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – poprosił o uzasadnienie do propozycji zmniejszenia środków      
w Dziale - transport i łączność, dotyczących realizacji przebudowy fragmentu obwodnicy 
północnej tj. odcinka łączącego obwodnicę północną z drogą E -19, oraz budowy systemu 
integrującego transport publiczny miasta Rzeszowa i okolic. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – odpowiadając na pytanie, powiedziała: „Zmiana 
przepisów środowiskowych powoduje znaczne przesunięcia w realizacji inwestycji. Przyjęty 
wcześniej harmonogram prac nie jest zachowany. Po dwóch przetargach umowa została 
podpisana. Jej realizacja nastąpi w 2010 roku. Dlatego też zapłata nastąpi w roku przyszłym. 
Pozwala to na przesunięcie środków z tegorocznego budżetu. Zdejmujemy więc środki           
w wysokości 8 000 000 złotych z prefinansowania. Przypominam, że na realizację tych zadań 
Miasto miało zaciągnąć kredyt, do chwili otrzymania środków unijnych. W tym momencie nie 
będzie wydatków, nie będzie kredytu i cała operacja przesuwa się na rok następny. Ta sama 
procedura dotyczy również innych zadań zapisanych w budżecie Miasta na 2009 rok.” 
 
Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Trochę trudno mi w to 
uwierzyć. Jeżeli planuje się inwestycje, to planuje się także ściśle określony harmonogram 
poszczególnych etapów ich realizacji. Jednym z etapów realizacji jest uzyskanie 
poszczególnych decyzji administracyjnych. Jeżeli płatności przesuwane są na przyszły rok, to 
mnie jest trudno uwierzyć, że to nie wpłynie na przesunięcie końcowego terminu oddania 
inwestycji.” 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – poinformowała, że jeżeli chodzi o obwodnicę 
północną, to będzie uruchomiony przetarg. Z chwilą podpisania umowy z wykonawcą, 
zostanie określony czas jej realizacji i termin zakończenia. Inaczej będą naliczane kary 
umowne. Także kwestie płatności zostaną uregulowane w umowie. Jeżeli termin płatności 
zostanie przesunięty, będzie to korzystne dla Miasta. Najważniejszą sprawą jest zakończenie 
inwestycji w przyjętym terminie, co pozwoli na uzyskanie środków unijnych. 
 
 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.                        
/z autopoprawką/, została przyjęta 19 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy           
8 głosach wstrzymujących. 
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Ad.3. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 9 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały w części dotyczącej zakresu ich działania. 
 
Radny Pan Jacek Adamowicz – zapytał: „Gdzie te parkingi wielopoziomowe mają być 
zlokalizowane i jaka jest potrzebna kwota na ich wybudowanie?” 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że planuje się 
rozbudowę parkingu przy ul. Podpromie. Plany obejmują budowę parkingu 
wielopoziomowego. Zauważył, że na Hali Widowiskowo – Sportowej, oprócz zawodów 
sportowych odbywa się wiele imprez cyklicznych i coraz więcej różnego rodzaju targów. 
Stwierdził, że parking w tej części miasta jest bardzo potrzebny. 
 
Radny Robert Kultys – przedstawiając swoje stanowisko w sprawie budowy parkingu, 
stwierdził: „Należy jeszcze zastanowić się nad lokalizacją parkingu. Dobrze, że powstanie 
parking wielopoziomowy, ale jego lokalizacja przy Hali „Podpromie” jest zbyt daleka od 
centrum miasta. Czy nie lepiej byłoby wybudować kilka mniejszych parkingów, 
zlokalizowanych bliżej centrum miasta np. przy ul. Szopena lub przy Placu Wolności? 
Uważam, że bardzo dobrym i potrzebnym rozwiązaniem jest budowa parkingu 
wielopoziomowego na tzw. Placu Balcerowicza.”  
  
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że: „W pierwszej 
kolejności planowana jest budowa parkingu przy Hali „Podpromie” z uwagi na to, że teren 
jest własnością Miasta. W późniejszym terminie będą wykonywane następne parkingi. 
Zaproponowana lokalizacja jest uzasadniona z uwagi na występujące problemy                      
z parkowaniem samochodów, szczególnie w czasie odbywających się imprez. Będzie też mógł 
być wykorzystywany przez osoby przyjezdne do Rzeszowa. Przypomnę, że teren znajduje się 
przy bardzo ruchliwej trasie komunikacyjnej wschód – zachód, w bezpośrednim sąsiedztwie 
Mostu Zamkowego. W sprawie zagospodarowania tzw. Placu Balcerowicza chciałbym 
poinformować, że Miasto nie jest jego właścicielem. W sprawie budowy parkingów przyjęto 
zasadę, że w pierwszej kolejności będą one wykonywane na terenach będących własnością 
Miasta.”.  
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – poprosił o informację na temat stanu prawnego działki 
przy ul. Szopena. Przypomniał, że pomimo zgody Rady Miasta, nieruchomość ta do chwili 
obecnej nie została sprzedana. Poprosił o rozważenie możliwości przeznaczenia jej na 
budowę parkingu wielopoziomowego. Stwierdził, że problem parkowania, szczególnie           
w Śródmieściu, można rozwiązać poprzez przywrócenie tzw. strefy płatnego parkowania.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odnośnie zgłoszonej propozycji 
dotyczącej wprowadzenia strefy płatnego parkowania zauważył, że wyłączenie części terenu  
z ruchu samochodowego spowoduje, iż obszar sąsiadujący będzie jeszcze bardziej 
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zagęszczony. Zauważył, że nie jest to dobre rozwiązanie, aby jeszcze zagęszczać ilość 
samochodów na terenach przyległych do Centrum Miasta. 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - stwierdziła, że budowa 
parkingu wielopoziomowego przy Hali „Podpromie” jest uzasadniona. W czasie odbywania 
się imprez sportowych, różnego rodzaju targów, zapotrzebowanie na miejsca parkingowe jest 
bardzo duże. Zauważyła, że bardzo mało osób przyjeżdżających do Rzeszowa korzysta z już 
istniejącego parkingu. Aby poprawić tę sytuację, nowy parking oraz drogi dojazdowe, 
powinny być bardzo dobrze oznakowane. Zaproponowała, aby Miasto rozważyło możliwość 
budowy parkingów w ramach tzw. partnerstwa publiczno-prywatnego, gdzie inwestycje 
finansowane są przez samorządy i prywatnych inwestorów.  
 
Radny Pan Andrzej Dec – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Na podstawie 
przedstawionego uzasadnienia i dotychczasowej dyskusji brak mi informacji, w jakiej formie 
parking wielopoziomowy przy Hali „Podpromie” będzie budowany. Czy to Miasto będzie go 
wykonywać ze środków własnych, czy też będzie szukać prywatnego inwestora? Ta dyskusja 
po raz kolejny dowodzi, że prace naszej Rady są źle zorganizowane. Dyskutujemy nad 
zmianami w budżecie Miasta Rzeszowa, a w istocie rzeczy rozmawiamy o tym, jak powinna 
wyglądać polityka parkingowa w mieście. Tym problemem powinna zająć się Komisja 
Gospodarki Przestrzennej Rady Miasta i Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa.”  Zgłosił wniosek 
o wykreślenie z projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
kwoty w wysokości 30 000 złotych, rezerwowanych na opracowanie dokumentacji 
projektowej parkingu wielopoziomowego przy ul. Podpromie. 
 
Radny Pan Bogusław Sak – przedstawiając swoje stanowisko do omawianego projektu 
uchwały, powiedział: „Mam odmienne zdanie od mojego przedmówcy. Sprawa budowy 
parkingów była wielokrotnie omawiana na posiedzeniach Komisji Gospodarki Komunalnej     
i Inwestycji. Generalnie trzeba stwierdzić, że w Rzeszowie brak jest parkingów. Szczególnie 
jest on widoczny w centrum miasta. Zgłaszałem już wcześniej problem zagospodarowania 
terenów przy Dworcu Głównym PKP. Jest to wspaniałe miejsce nie tylko na inwestycje 
handlowo – usługowe, ale także na miejsca parkingowe. Dzisiaj jeszcze nie ma inwestorów, 
którzy byli by zainteresowani inwestycją o dużym nakładzie, ale także o bardzo długim 
terminie zwrotu poniesionych nakładów. Jeżeli inwestor angażuje swoje środki, lub wykonuje 
inwestycje z pożyczek, liczy na szybki efekt finansowy. Dzisiaj powinniśmy złożyć apel do 
Zarządu PKP o rozważenie możliwości zbycia terenu na rzecz Miasta lub innego sposobu 
jego zagospodarowania. W omawianym projekcie uchwały proponuje się przeznaczyć 30 000 
złotych na przygotowanie projektu. Być może projektanci wskażą lokalizację inną. Odrębną 
kwestią jest budowa parkingów na obrzeżach miasta, połączonych logicznie z istniejącym 
układem komunikacyjnym. Ten temat też jest bardzo ważny.”  
 
Radny Pan Robert Kultys – ponownie zabierając głos, stwierdził: „Tematem lokalizacji 
parkingów powinna zajmować się również Komisja Gospodarki Przestrzennej. Miejsce 
budowy parkingów jest bardzo istotne. Powinny one powstać w okolicy Starego Miasta, tu 
gdzie najwięcej ludzi przyjeżdża. Powinno to być kilka publicznych parkingów 
wielopoziomowych, na których będą mogli zatrzymać się także mieszkańcy przyjeżdżający do 
Rzeszowa. Budowa parkingów jest niezbędna, by „odkorkować” zatłoczone centrum. 
Wcześniej sprawę parkowania i ruchu w centrum miasta rozwiązywała w pewien sposób 
płatna strefa ograniczonego postoju i parkowania. Obecnie powrót do tego rozwiązania byłby 
trudny. Dzisiaj są to poniekąd prawa nabyte mieszkańców i trudno byłoby ich przekonać do 
wprowadzenia strefy płatnego parkowania. Myślę, że istniejący problem można rozwiązać nie 
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poprzez ponowne wprowadzenie strefy płatnego parkowania, ale właśnie wybudowanie 
parkingów. Budowa około 600 miejsc na parkingach wielopoziomowych zwiększy ilość 
obecnych miejsc o 60%. To jest droga do rozwiązania problemu zakorkowanego centrum 
miasta.” 
 
 Wniosek zgłoszony przez Radnego Pana Andrzeja Deca o wykreślenie z uchwały 
w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok, kwoty w wysokości 30 000 
złotych przeznaczonych na budowę parkingu wielopoziomowego, nie uzyskał 
wymaganej większości głosów. Wynik głosowania: „za” – 7 głosów, przeciw 17 głosów,     
5 głosów wstrzymujących. 
 
 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /w wersji 
zaproponowanej/ została przyjęta 28 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy            
2 głosach wstrzymujących. 
 
Ad.4. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco”. 
Następnie przedstawiła uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 10 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco” 
/ w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (28 głosami „za”). 

 
Ad.5. 
Radny Pan Jacek Kiczek – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji 
projektu służącego rewitalizacji i modernizacji linii kolejowej nr 106 Rzeszów – Jasło. 
Odczytał uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały /projekt uchwały, wraz                  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – zgłosił propozycję zmiany zapisu    
w § 3, który powinien brzmieć: „Niniejsza uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 
Poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – przyjął zgłoszona propozycję zmiany w ramach autopoprawki. 
 
Pan Mieczysław Borowiec – Dyrektor Zakładu Linii Kolejowych PKP PLK S.A.                 
w Rzeszowie – przedstawiając szersze uzasadnienie do przedstawionej propozycji, 
powiedział: „Dzisiejsza uchwała ma charakter intencyjny. Samorząd, przyjmując ją, nie 
będzie na dzień dzisiejszy ponosił żadnych kosztów. Natomiast w przyszłości będą to  wydatki, 
które samorząd udźwignie. Zwłaszcza, że projekt rewitalizacji wiąże się bezpośrednio             
z systemem zintegrowanym, gdzie kolej powinna uczestniczyć z uwagi na to, że na terenie 
miasta sieć kolejowa już istnieje. Przez Rzeszów przebiegają cztery linie kolejowe w kierunku 
Głogowa Małopolskiego, Łańcuta, Dębicy i Jasła. Urząd Marszałkowski dzieląc pieniądze    
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w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego zdecydował, że prawie pięćdziesiąt 
milionów euro zostanie przeznaczone na modernizację linii w kierunku Jasła. Linia ta nie 
była remontowana od 27 lat. Jest to odcinek  o długości 70 km. Obecnie, z uwagi na stan 
techniczny pociągi poruszają się z prędkością od 40 – 80 km na godzinę. Chcemy 
doprowadzić do zwiększenia tej prędkości w sposób umożliwiający przebycie tej trasy w ciągu 
1 godziny. Planowane jest także większe nasycenie przystankami, aby pasażerowie mieli 
lepszy dostęp do przejazdów koleją. Projekt modernizacji linii wiąże się także ściśle                
z zakupem nowoczesnego taboru szynowego przez Urząd Marszałkowski. Odpowiednia 
uchwała została już przyjęta przez Sejmik Województwa Podkarpackiego. Zarząd Polskich 
Linii Kolejowych, wspólnie z zarządem województwa, opracował studium wykonalności na 
linię nr 71 przez Kolbuszową w kierunku Warszawy. Zarząd PKP związał się finansowo z tym 
projektem, czynnie w nim współuczestniczy. Mówimy dzisiaj o tym, że możemy mieć 
nowoczesną kolej. To nie kolejarze chcą mieć nowoczesną kolej, tylko społeczeństwo.             
A Państwo, jako wyraziciele opinii społeczeństwa, myślę, że chętnie za taką uchwałą 
intencyjną zagłosujecie”. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - zbierając głos, powiedział: „Idea 
jest słuszna i naturalna. Dla miasta Rzeszowa jest to bardzo ważny element strategii 
rozwiązywania problemów komunikacyjnych. Jest już podpisana umowa na zintegrowany 
transport. Jednym z jego elementów jest uruchomienie szybkiej kolei, budowa przystanków       
i modernizacja linii przebiegającej przez teren miasta. Projekt, o którym była już wcześniej 
mowa, jest jednym z elementów przygotowanego programu poprawy komunikacji                   
w Rzeszowie. W tej chwili jest przygotowywane studium wykonalności dla naszego miasta. 
Warto by było te inicjatywy zintegrować, żeby te projekty nie dublowały się. Chciałbym 
uzyskać informację, czy ten projekt ma szansę być na liście windykatywnej projektów z RPO? 
Bardzo ważną sprawą jest uzyskanie zgody innych samorządów na realizację tego projektu. 
Aby zrealizować to przedsięwzięcie, konieczne jest zaangażowanie wszystkich stron. Mam 
nadzieję, że współdziałając doprowadzimy do modernizacji transportu kolejowego.” 
   
Pan Mieczysław Borowiec – Dyrektor Zakładu Linii Kolejowych PKP PLK S.A.                
w Rzeszowie – udzielając dodatkowych wyjaśnień, poinformował: „W dniu 3 września 
odbyło się spotkanie przedstawicieli wszystkich samorządów, których tereny  leżą przy linii 
kolejowej od Rzeszowa do Jasła. Wszystkie samorządy zdecydowały, że takie uchwały 
intencyjne w gminach i starostwach zostaną podjęte. Ustalono także, że zostaną one podjęte 
do 30 września bieżącego roku. Nie ma żadnych oporów ze strony samorządów, aby 
uczestniczyć w tym projekcie. Uczestnictwo ma głównie polegać na tym, że samorządy budują 
lub będą pomagać w budowie, na zasadzie partnerstwa, przystanki osobowe, nowoczesne 
wysokie perony, dojazdy, dojścia do tych przystanków i parkingi. Obecnie Zarząd PKP jest na 
etapie opracowania studium wykonalności dla tego projektu. Jest już opracowane studium na 
cały projekt, obejmujące dwie linie tj. od Rzeszowa do Jasła i od Jasła do Zagórza. 
Przyjmując łatwiejszy sposób realizacji zamierzonych inwestycji przyjęto zasadę, że projekt 
zostanie podzielony na dwa etapy, dla których zostaną opracowane odrębne studia 
wykonalności. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych zagrożeń w sprawie pozyskania środków na 
realizację planowanych zadań.” 
 
Radny Pan Andrzej Dec – zapytał: „Czy przewidywana jest budowa łącznika skracającego 
połączenie Rzeszowa z Krosnem?”   
 
Pan Mieczysław Borowiec – Dyrektor Zakładu Linii Kolejowych PKP PLK S.A.               
w Rzeszowie – poinformował, że: „Obecnie takie przedsięwzięcie nie jest brane pod uwagę. 
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Koszt budowy łącznika wyniósłby ok. 60 000 000 – 80 000 000 złotych. W opracowanych 
studiach wykonalności ten odcinek torów nie został przewidziany do rewitalizacji. W związku 
z powyższym nie byłoby możliwości pozyskania na jego realizację środków unijnych.”  
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – zabierając głos w dyskusji, stwierdził: „Omawiana uchwała 
ma charakter intencyjny. Chciałbym zwrócić jednak uwagę, że w perspektywie Miasto będzie 
musiało przeznaczyć realne środki, jako wkład w realizację tego zadania. Czy planowane 
rozwiązanie będzie dla Rzeszowa korzystne? Mamy podjąć decyzję o przystąpieniu do 
realizacji inwestycji, której wartość wyniesie około 400 000 000 zł. nie mając dostatecznej 
wiedzy np. informacji o współczynniku zapełnienia linii kolejowej, co jest bardzo ważnym 
elementem opłacalności przewozów.”  
 
Radny Pan Józef Pytlak – zauważył, że przyjęcie przedłożonego projektu uchwały jest 
słuszne. Powiedział: „Mam dwie uwagi. Pierwsza dotyczy usprawnienia ruchu drogowego    
w rejonie ul. Podkarpackiej. Uważam, że należy wprowadzić takie rozwiązanie aby ruch 
kolejowy był uzupełnieniem transportu na tym terenie i pozwolił na udrożnienie tej ulicy. 
Także już istniejące przystanki kolejowe powinny być wyremontowane. Przystanek                 
w Zwięczycy jest w bardzo złym stanie technicznym. Konieczny jest jego szybki remont              
w związku z rozbudową Osiedla.”  
 
Radny Pan Robert Kultys – przedstawiając swoje stanowisko do omawianego projektu 
uchwały, stwierdził: „Pomysł skomunikowania centrum Rzeszowa z peryferyjnymi osiedlami  
oraz sąsiednimi miejscowościami,  przy wykorzystaniu już istniejącej infrastruktury kolejowej, 
jest bardzo dobry. Nie ma konieczności wykupu terenów i budowy dodatkowych połączeń 
drogowych. Konieczna jest tylko modernizacja tej magistrali kolejowej. Z ekonomicznego 
punktu jest to bardzo racjonalne postępowanie. Jednym z celów programu rewitalizacji jest 
skomunikowanie przedmieść Rzeszowa, gdzie natężenie ruchu samochodowego jest ogromne. 
Umożliwiając dojeżdżającym i wyjeżdżającym z Rzeszowa osobom korzystanie z połączenia 
kolejowego doprowadzamy do obniżenia obciążenia tej trasy. Jest to bardzo korzystne. 
Założenia finansowe w tym projekcie są kilkakrotnie lepiej przemyślane niż w przypadku np. 
planów budowy kolejki nadziemnej w Rzeszowie. Rozmawiamy dzisiaj o realnych rzeczach,     
o dobrych rozwiązaniach komunikacyjnych. Głównymi plusami tego projektu są: miejsce 
komunikacji, istniejąca infrastruktura i dopracowanie finansowe.” 
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu służącego rewitalizacji               
i modernizacji linii kolejowej nr 106 Rzeszów – Jasło /z autopoprawką/, została przyjęta 
jednomyślnie (30 głosami „za”). 
 
Ad.6. 
Pan Bogusław Kasperski – Przewodniczący Komitetu Inicjatywy Mieszkańców 
Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa           
w sprawie ustalenia punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w omawianego projektu /projekt uchwały, wraz         
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LIX/11/2009 stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu/.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały. 
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Radna Pani Józefa Winiarska – zabierając głos w dyskusji, stwierdziła: „Nie ma żadnych 
potwierdzeń, że zmniejszenie ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych będzie miało 
przełożenie na zmniejszenie ilości spożywanego alkoholu. Uważam, że należy już od 
najmłodszych lat, czyli już w szkołach podstawowych, informować, jakie są skutki picia 
alkoholu. Walkę z alkoholizmem należy prowadzić poprzez edukację, a nie wprowadzanie 
utrudnień  w jego zakupie”. 
 
Radny Pan Andrzej Dec – stwierdził, że zmniejszenie ilości punktów sprzedaży alkoholu nie 
rozwiąże problemu. Zwrócił uwagę na aspekt prawny proponowanego rozwiązania. 
Przedłożony projekt uchwały zakłada zmniejszenie ilości punktów sprzedaży alkoholu bez 
określenie czasu realizacji. Zgłosił, że brak jest zapisów regulujących sposób odbierania już 
wydanych koncesji z chwilą realizacji uchwały. 
 
Pan Bogusław Kasperski – Przewodniczący Komitetu Inicjatywy Mieszkańców 
Rzeszowa – poinformował: „Badania krajowe i zagraniczne jednoznacznie wskazują, że 
ograniczenie sprzedaży napojów alkoholowych jest skutecznym sposobem na zmniejszenie 
jego spożycia. Przekazałem Państwu Radnym pismo z inicjatywą zmniejszenia ilości punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych, podpisaną przez ponad 2000 osób. Dołączone 
uzasadnienie jednoznacznie wskazuje na zależność ilości spożywania alkoholu od jego 
dostępności. Zawiera także obowiązujące ustawowe przepisy, szczególnie z ustawy                  
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, które regulują wszystkie 
kwestie związane z wydawaniem przez samorząd koncesji na handel alkoholem.” /pismo 
mieszkańców Rzeszowa, wraz z podpisami stanowi załącznik nr 12a do protokołu/. 
 
Rada Miasta nie wyraziła zgody na zabranie głosu w dyskusji przez Pana Zbigniewa 
Młynarczyka. Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, przeciw -13 głosów, 3 głosy 
wstrzymujące. 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Miasta Rzeszowa /w wersji 
zaproponowanej/, nie uzyskała wymaganej większości głosów. Wynik głosowania: „za” – 
10 głosów, przeciw – 19 głosów,  2 głosy wstrzymujące. 
 
Ad.7. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta  - z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
położonych w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/1/2009 stanowi załącznik      
nr 13 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie           
/w  wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (19 głosami „za”). 
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Ad.8. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta  
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LX/2/2009 stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (21 głosami „za”). 

 
Ad.9. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu             
i przechodu. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz         
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/3/2009 stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (21 głosami „za”). 

 
Ad.10. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie przy ul. Lewakowskiego. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu 
/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/5/2008 stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 
ul. Lewakowskiego /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (21 
głosami „za”). 
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Ad.11. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie 
do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku                 
nr LX/7/2009 stanowi załącznik nr 17 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 
Ad.12. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas 
nieoznaczony. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz      
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku na LX/8/2009 stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu/.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń, do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas nieoznaczony           
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (21 głosami „za”). 
 
Ad.13. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty w Rzeszowie. Odczytał uzasadnienie do 
w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/9/2009 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. 
Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, 
została przyjęta jednomyślnie (24 głosami „za”). 
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Ad.14. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu 
/projekt uchwały, w raz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/10/2009 stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 
ul. Hetmańskiej /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (24 głosami 
„za”). 
 
Ad.15. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej.  Odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/11/2009 stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy 
ul. Hetmańskiej / w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami 
„za”). 

 
Ad.16. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu             
i przechodu. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz         
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/12/2009 stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
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Ad.17. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału 1/10 
w prawie własności nieruchomości zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Grottgera 
26. Następnie przedstawił uzasadnieniem do w/w projektu /projekt uchwały, wraz                     
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/13/2009 stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału 1/10 w prawie 
własności nieruchomości zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Grottgera          
26 /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (23 głosami „za”).  
 
Ad.18. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie 
do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku                
nr LX/15/2009 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 
Ad.19. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Rzeszowie. Odczytał uzasadnienie do w/w 
projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 25 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 
Ad.20. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg 
publicznych i ustalenia przebiegu. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu 
uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 26 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg publicznych i ustalenia 
przebiegu /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 
Ad.21. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany przedmiotu działalności Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie. Następnie przedstawił 
uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 
druku nr LX/4/2009 stanowi załącznik nr 27 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmiany przedmiotu działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została 
przyjęta jednomyślnie (23 głosami „za”). 
 
Ad.22. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 
w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej      
Poprosił o przyjęcie zmiany, w ramach autopoprawki, w pkt 2 § 4 poprzez dodanie ust. 12     
w brzmieniu: „Na terenie miasta Tyczyn, na trasie obejmującej przystanki Tyczyn Stacja 
Paliw ul. Grunwaldzka, Tyczyn Skrzyżowanie ul. Orkana, ustala się ceny biletów strefowych 
w wysokości cen biletów na usługi przewozowe w granicach administracyjnych Miasta 
Rzeszowa.”. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały wraz        
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 28 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. Komisja Ekonomiczno – Budżetowa zgłosiła wniosek o wprowadzenie do projektu 

 19



uchwały poprawki dotyczącej sfinansowania kosztów budowy dwóch przystanków z budżetu 
Miasta Rzeszowa.  
 
Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Mieszkańcy 
przyłączonych terenów z dniem 1 stycznia 2010 roku będą korzystali ze wszystkich 
przywilejów jakie da im przynależenie do Miasta Rzeszowa. Co jest powodem, że dwa 
miesiące wcześniej proponuje się przyznać im przywilej korzystania z tańszych przejazdów 
komunikacją miejską?” 
  
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że mieszkańcy 
zwrócili się z taką prośbą do Prezydenta Miasta, który zaakceptował zgłoszoną propozycję      
i przedłożył Radzie Miasta stosowny projekt uchwały. 
 
Pan Konrad Fijołek Przewodniczący Rady Miasta – zwrócił uwagę, że wprowadzone 
rozwiązanie będzie korzystne szczególnie dla uczniów, którzy w większości uczęszczają do 
rzeszowskich szkół. Pomoc Miasta będzie także skierowana do ludzi starszych, którzy 
korzystają z ulg lub bezpłatnych przejazdów. Jest to gest Miasta w stosunku do przyszłych 
mieszkańców Rzeszowa.  
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – przedstawiając swoje stanowisko do przedłożonego projektu 
uchwały, powiedział: „Nie powinniśmy zapominać, iż Miejskie Przedsiębiorstwo 
Komunikacyjne jest przedsiębiorstwem użyteczności publicznej, będącej w zainteresowaniu 
samorządu lokalnego. Na czym to zainteresowanie polega? Z reguły wszystkie 
przedsiębiorstwa tego typu są dotowane z budżetów samorządów w interesie ogólno - 
społecznym, socjalnym. Jest to oferta skierowana do ludzi biednych, młodzieży oraz rencistów 
i emerytów. Do tej pory, wszystkie sołectwa przyłączane do Rzeszowa korzystały z tej właśnie 
ulgi. Co nie znaczy, że MPK prowadzi działalność charytatywną. Wielu mieszkańców, którzy 
do tej pory nie wierzyli w sens przyłączenia byli „karmieni” wiadomościami, że po 
przyłączeniu do Rzeszowa będą płacić niebotyczne podatki.  Działania Miasta pokazują, że 
nie jest to prawdą.” 
 
Radny Pan Grzegorz Budzik – stwierdził, „Takie działania mają wymiar marketingowy. 
Zachęcają mieszkańców do korzystania z komunikacji miejskiej. Trzeba traktować to, jako 
inwestycję w przyszłość.” 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen za 
usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej /w wersji 
zaproponowanej/, został przyjęty 23 głosami „za”, przy 8 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym. 
 
Ad.23.    
 
Obrady prowadziła Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta. 
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy hali sportowej przy ul. Podpromie 10 
w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz       
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 29 do protokołu/. 
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Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – poinformowała, że Komisja 
Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Jednocześnie 
zawnioskowała o nadanie obiektom Rzeszowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. Ks. 
Jałowego im. Jana Strzelczyka. Wniosek został przyjęty 4 głosami „za”, przy 3 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 
Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki wnioskuje o nie wprowadzanie do porządku obrad w/w 
projektu uchwały. 
 
Radny Pan Jerzy Maślanka – stwierdził, że opinia społeczna została wyrażona w dniu       
15 września, kiedy została odsłonięta tablica ku czci Jana Strzelczyka w Hali na Podpromiu.  
 
Radny Pan Jacek Adamowicz – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Padały różne 
propozycje, co do nadania nazwy Hali na Podpromiu. W dyskusjach była bardzo mocno 
podkreślana osoba Pana Jana Strzelczyka związana z Rzeszowskim Ośrodkiem Sportu             
i Rekreacji. W związku z tym Komisja Sportu, Rekreacji i Turystki zaproponowała aby imię 
Jana Strzelczyka nadać Rzeszowskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji. Chciałbym zauważyć, 
że praktycznie nie było szerszej dyskusji w sprawie nadania nazwy Hali na Podpromiu imię 
Jana Strzelczyka. Proponuję zatem jeszcze przedyskutować powyższy projekt uchwały            
w Komisjach.” 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – zauważył, że: „Hala Widowiskowo – Sportowa nie 
zmieni swojej dotychczasowej nazwy, tj. Podpromie. Zostanie tylko dodany człon: im. Jana 
Strzelczyka. Jest to osoba, która zasługuje na to, by Halę Widowiskowo - Sportową nazwać 
Jego imieniem.” 
 

Uchwała w sprawie nadania nazwy hali sportowej przy ul. Podpromie 10              
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 25 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 4 głosach wstrzymujących. 
 
Ad.24. 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych 
instytucji kultury: Osiedlowego Domu Kultury „Pobitno”, Osiedlowego Domu Kultury 
„Staroniwa”, Osiedlowego Domu Kultury „Słocina” i utworzenie Miejskiego Domu Kultury 
w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz       
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 30 do protokołu/. Dodał: „Liczba odbywających się 
zajęć nie zostanie zmniejszona, a wręcz przeciwnie. Jeżeli chodzi o organizację, to Miejski 
Dom Kultury będzie zarządzał wszystkimi Domami Kultury na terenie Miasta Rzeszowa, jak 
również zarządzał wszystkimi  finansami. Taka organizacja pozwoli na pozyskiwanie środków       
zewnętrznych. Jeżeli chodzi o zatrudnianie instruktorów, będą oni mogli prowadzić zajęcia   
w kilku placówkach. Pozwoli to na zatrudnianie ich na etatach. Siedzibą Miejskiego Domu 
Kultury będzie nowy Dom Kultury na Osiedlu Staromieście. 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – poinformowała, że 
Komisja Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Radny Pan Ludwik Szyszka – przedstawiając swoje stanowisko do przedłożonego projektu 
uchwały, stwierdził: „Jest to przedwczesna inicjatywa. Domy Kultury, które znajdują się       
w peryferyjnych dzielnicach Rzeszowa dużo stracą. Przede wszystkim stracą finansowo, ale 
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także w zakresie podejmowania wszelkich inicjatyw. Bo to właśnie nowa placówka przejmie 
wszystkie obowiązki związane np. z organizacją imprez. Moim zdaniem to Wydział Promocji, 
Kultury i Sportu powinien koordynować prace poszczególnych Domów Kultury. Chciałbym 
zwrócić także uwagę, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest zbyt mało informacji, aby 
można było ocenić, na czym ma polegać działalność Miejskiego Domu Kultury.”  
 
Radny Pan Andrzej Dec – zabierając głos w dyskusji, zaproponował, aby została 
opracowana mapa Rzeszowa, z zaznaczeniem lokalizacji Osiedlowych oraz Spółdzielczych 
Domów Kultury. Zauważył, że takie opracowanie pozwoli na „polepszenie polityki Miasta    
w tym zakresie”. Poinformował, że w Rzeszowie mieszkańcy niektórych Osiedli mają 
utrudniony dostęp do placówek kultury, np. mieszkańcy Osiedla Kr. Stanisława Augusta. 
Poprosił o rozważenie możliwości zaadoptowania pomieszczeń byłego przedszkola 
wojskowego na potrzeby Osiedlowego Domu Kultury.   
 
Radna Pani Małgorzata Rączy – poparła propozycję powołania Miejskiego Domu Kultury. 
Zauważyła, że jedna, scentralizowana jednostka ma większe możliwości pozyskiwania 
środków, w tym zewnętrznych. Stwierdziła, że nowa struktura organizacyjna i sposób 
finansowania pozwolą na lepszą organizację. Pozwolą na zorganizowanie większej liczby 
zajęć dla dzieci i młodzieży, np. poprzez zatrudnianie instruktorów, którzy będą prowadzić 
zajęcia w poszczególnych domach kultury. Poprosiła o rozważenie nadania nazwy nowej 
jednostce: „Miejskie Centrum Kultury”. 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – poinformował, że: „Temat powołania Miejskiego Domu 
Kultury był bardzo szczegółowo omawiany na posiedzeniach Komisji Kultury i Promocji. 
Jestem przekonany, że władze miasta dążą do tego, aby domów kultury było jak najwięcej, 
żeby proponowały jak największy wachlarz zajęć dla dzieci, młodzieży oraz osób dorosłych. 
Także nakłady finansowe na placówki kultury systematycznie rosną. W roku 2003                   
w Rzeszowie były tylko trzy domy kultury, a w przyszłym roku będzie ich czternaście. Dyrektor 
Miejskiego Domu Kultury będzie miała za zadanie m.in. bardzo ściśle współpracować            
z kierownikami podległych mu placówek. Co do nazwy tworzonej jednostki uważam, że 
powinna ona zostać zmieniona na „Miejskie Centrum Kultury”. 
 
Pan Stanisław Sienko - Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do propozycji 
wprowadzenia zmiany nazwy tworzonej nowej jednostce poinformował, że „nazwa jest 
adekwatna do funkcji i zakresu jej działania”.  
 
Radny Pan Robert Kultys – poprosił o informację jak zmieni się zatrudnienie                      
w placówkach kultury z chwilą powołania Miejskiego Domu Kultury.   
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że: „Na stanowisko 
Dyrektora Miejskiego Domu Kultury będzie ogłoszony konkurs. Dotychczasowym dyrektorom 
Domów Kultury: „Staroniwa”, „Słocina” i „Pobitno”, zostanie przedstawiona propozycja 
zatrudnienia na stanowiskach kierowniczych. Dwóm dyrektorom domu kultury kończy się 
umowa o pracę z dniem 31 grudnia bieżącego roku. Tylko jeden dyrektor, w razie wyrażenia 
zgody na objęcie stanowiska kierownika, otrzyma wypowiedzenie warunków płacy. Jeżeli 
chodzi o księgowych: każdy dom kultury ma część etatu. Jeżeli te części zostaną połączone      
i będą w Miejskim Domu Kultury, to etatowo nic się nie zmieni.”   
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – poprosił o rozważenie możliwości wsparcia 
finansowego, z budżetu Miasta, Spółdzielczych Domów Kultury. Stwierdził, że spółdzielnie 
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mieszkaniowe nie są w stanie w pełni finansować ich działalności. Zauważył, że w zajęciach 
organizowanych przez te placówki uczestniczą dzieci i młodzież z Rzeszowa.  
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – poinformował, że Spółdzielcze Domy 
Kultury utrzymywane są ze składek członków spółdzielni. Zauważył, że Miasto ponosi duże 
koszty związane z utrzymaniem swoich placówek kultury. W pierwszej kolejności z budżetu 
powinny być zapewnione środki na utrzymanie Osiedlowych Domów Kultury.  
 
 Uchwała w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury: 
Osiedlowego Domu Kultury „Pobitno”, Osiedlowego Domu Kultury „Staroniwa”, 
Osiedlowego Domu Kultury „Słocina” i utworzenie Miejskiego Domu Kultury                 
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 27 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym.  
 
Ad.25. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 
173/12/2008 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006 w rejonie 
ulicy Zawiszy Czarnego-1 w Rzeszowie. Następnie przedstawiła uzasadnienie do w/w 
projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr 
LX/7/2009 stanowi załącznik nr 31 do protokołu/. 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – poinformowała, że Komisja 
Gospodarki Przestrzenneej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 173/12/2008 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006 w rejonie ulicy Zawiszy Czarnego -    
1 w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (18 głosami 
„za”). 
 
Ad.26. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 
169/8/2008 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 73/3/2004 
„Przybyszówka – Kantorówka -1” przy ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie. Następnie przedstawiła 
uzasadnieniem do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LX/18/2009 stanowi załącznik nr 32 do protokołu/. 
 
Pani Marta Niewczas – Przewodnicząca Rady Miasta – poinformowała, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
  

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 169/8/2008 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 73/3/2004 „Przybyszówka – Kantorówka -1” przy 
ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie 
(18 głosami „za”). 
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Ad.27. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 18/4/2007 
Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa dla 
terenu przyłączonego do Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. – część A (Osiedle 
Przybyszówka – XVIIIA – Dworzysko). Następnie przedstawiła uzasadnienie do w/w 
projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr 
LX/21/2009 stanowi załącznik nr 33 do protokołu/. 
 
Pani Marta Niewczas – Przewodnicząca Rady Miasta – poinformowała, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – w uzupełnieniu 
przedstawionego uzasadnienia, poinformowała: „Drogi, które są pokazane na rysunku 
Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego w ramach tzw. 
obszarów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej mają przebieg orientacyjny. W tym celu 
na poprzedniej sesji Rady Miasta została podjęta uchwała o przystąpieniu do opracowania 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego na całe osiedle jednorodzinne.           
Z  uwagi na ich orientacyjny przebieg, być może znajdziemy korzystniejszy przebieg tych dróg 
lokalnych, obsługujących obszar zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Zostały wskazane 
takie przebiegi, które zdaniem projektantów, w optymalny sposób dawały szansę na 
zapewnienie komunikacji dla terenów mieszkaniowych jednorodzinnych. Jeżeli w trakcie prac 
planistycznych okaże się, że znajdziemy korzystniejsze rozwiązanie bliżej ulicy Ceramicznej, 
taka korekta może być zrobiona bez konieczności zmiany Studium. Teren wskazany                
w Studium, jako usługi publiczne, jest to obszar około 2 ha, stanowiący obecnie własność 
Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa. W Studium wskazano kierunek jego 
zagospodarowania jako usługi publiczne, czyli wszystkie te, które zabezpieczają potrzeby 
mieszkańców. Między innymi mogą być to usługi oświatowe lub związane z komunikacją. Nie 
są to usługi, które byłyby uciążliwe dla mieszkańców, typu magazyny, składy, czy też sklepy 
wielkopowierzchniowe.” 
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – zwróciła uwagę, że zgodnie     
z mapą stanowiącą załącznik do projektu uchwały, na małym terenie, bez zabezpieczenia 
dojazdów dopuszcza się rozmieszczenie obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży 
powyżej 2 000 m2.  
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – odpowiadając na 
pytanie, poinformowała, że: „Obecnie omawiane jest Studium, które nie stanowi podstawy do 
wydawania decyzji. Teren wskazany przez Radną Panią Martę Niewczas ma powierzchnię    
20 arów. Logiczne jest, że na tak małej powierzchni nie powstanie sklep 
wielkopowierzchniowy. Dlatego też jest to jakby dopuszczenie, a nie przeznaczenie.”  
 
Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – poinformowała, że jest 
niezrozumiałe, aby droga przebiegała blisko domków jednorodzinnych, jeśli jest możliwość 
jej wykonania w linii prostej. 
 
Radny Pan Józef Pytlak – zapytał: „W uzasadnieniu do projektu uchwały jest zapis, że 
bierze się pod uwagę uchwały gmin sąsiednich, jeśli chodzi o uchwalanie planów zabudowy. 
W jaki sposób koordynowane są prace przy opracowywaniu takiej zmiany z sąsiednimi 
gminami?”   
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Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – odpowiadając na 
pytania, poinformowała: „Wszelkie opracowania tworzone przez gminy sąsiednie są 
uzgadnianie z wójtem. W tym przypadku z wójtem gminy Świlczy i burmistrzem Głogowa. 
Również opracowania wykonywane przez gminy sąsienie są uzgadniane z Prezydentem 
Rzeszowa. Takie uzgodnienia  zostały poczynione. Gmina Świlcza zmianę swojego Studium na 
tym terenie już uchwaliła. W tej chwili jest na etapie opracowywania planów, które 
szczegółowo są konsultowane przez projektantów Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa. W tym 
przypadku droga ta jest granicą między gminą Świlcza, a naszym Miastem.  
 
Radna Pani Małgorzata Rączy – zapytała: „W jakim rejonie będzie budowana nowa droga          
i dlaczego ulica Ceramiczna nie może być poszerzona? Logiczne jest aby poszerzenie 
nastąpiło w kierunku wschodnim.” 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – poinformowała, że: 
„Ulica Ceramiczna w projekcie Studium pozostaje jako ulica Ceramiczna, z możliwością 
poszerzenia do 12 m. W liniach rozgraniczających jest taka możliwość. Studium nie zamyka 
możliwości wykorzystywania tej ulicy. Niemniej jednak na obszarze 435 ha, jaki jest w tej 
chwili rozpracowywany, takich ulic musi być zdecydowanie więcej. Muszą być ulice, które 
zbiorą ruch z pozostałych obszarów mieszkaniowych tzw. ulice zbiorcze i dopiero                   
w szczegółowych opracowaniach te ulice lokalne, dojazdowe do poszczególnych zespołów 
mieszkaniowych, będą w planach szczegółowych rozpracowywane.” 
 
Radna Pani Małgorzata Rączy – zapytała: „W jakim miejscu będzie budowana ta nowa 
droga?”    
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – poinformowała, że: 
„Ulica zbiorcza jest poprowadzona od terenów własności Agencji Nieruchomości Rolnej 
Skarbu Państwa w kierunku południowo-wschodnim, wzdłuż strefy od gazociągu 
wysokoprężnego 700K. Jest to duża strefa i może być wykorzystywana na budowę układu 
komunikacyjnego. Skręca ona na południe, obok istniejącego stadionu na Osiedlu 
Przybyszówka.”  
 
 Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 18/4/2007 Studium Uwarunkowań        
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa dla terenu 
przyłączonego do Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. – część A (Osiedle Przybyszówka 
– XVIIIA – Dworzysko) /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie       
(24 głosami „za”). 
 
Ad.28. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 156/11/2007 w rejonie „Rzeszów – 
Dworzysko”. Następnie przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz       
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LX/20/2009 stanowi załącznik nr 34 do 
protokołu/. Dodała: „Omawiany plan zawiera ustalenia dla obszaru 153 ha. Granica tego 
Planu została nieco skorygowana z uwagi na działania Starosty Rzeszowskiego, który 
wschodnią część terenu, poprzez opracowany plan, przeznaczył na zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. W związku z tym ten pas, który przylegał do obszaru objętego planem 
zagospodarowania, został włączony za zgodą Państwa Radnych, do planu zabudowy 
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mieszkaniowej wielorodzinnej. Stąd sama strefa obejmuje obszar o powierzchni 135 ha. 
Zostały określone zasady zabudowy i zagospodarowania terenu, który proponuje się 
przeznaczyć głównie pod przemysł, składy, magazyny i usługi komercyjne. Na części terenu 
dopuszczono również obiekty handlowe. Zarezerwowano również 2 ha pod niezbędne usługi 
publiczne. Została wyznaczona sieć dróg głównych, zbiorczych, jak również sieć dróg 
lokalnych. Plan określa również zasady budowy miejsc postojowych, linii zabudowy 
nieprzekraczalnych oraz kształtowania obiektów. Ich gabaryty dopuszczają obiekty biurowe 
nawet do 45 metrów wysokości. Plan został zaopiniowany i uzgodniony z organami 
wymaganymi ustawą oraz wyłożony do wglądu publicznego. W czasie wyłożenia zostały 
złożone uwagi. Dotyczyły one jednak terenów nie objętych omawianym planem 
zagospodarowania. Dlatego też jest propozycja ich odrzucenia.” Poinformowała, że 
Prezydent Miasta proponuje, w przypadku zbycia terenów przez właścicieli, obniżenie renty 
planistycznej z ustawowych 30% do 10%. 
 
Obrady prowadził Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 156/1/2007 w rejonie „Rzeszów – Dworzysko” /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
 
Ad.29. 
 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów 
położonych na terenie miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY EKONOMICZNEJ 
EURO-PARK MIELEC. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały 
/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 35 do protokołu/. 
Dodał, że utworzenie planowanej strefy Dworzysko, jako STREFY EURO-PARK MIELEC 
było zapoczątkowane w maju 2007 roku.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów położonych na terenie 
miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY EKONOMICZNEJ EURO-PARK 
MIELEC /w wersji zaplanowanej/, została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 
 
Ad.30. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji 
Obszarów Miejskich w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu 
uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 36 do protokołu/. 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
  

Uchwała w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Obszarów Miejskich      
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (29 głosami 
„za”).  

 
Ad.31. 
 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do udziału w Seminarium 
Kontaktowym w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius. Odczytał 
uzasadnienie do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Edukacji 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie przystąpienia do udziału w Seminarium Kontaktowym         
w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius /w wersji 
zaproponowanej/, został przyjęty jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 
Ad.32. 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił informację na temat planów uruchomienia w Rzeszowie 
nadziemnej kolejki szynowej. Przedstawiając na slajdach trasę kolejki szynowej, 
poinformował, że długość trasy wynosi 5480m. Dodał: „Pojazd porusza się na jednej szynie    
i jest zasilany prądem. Jest możliwość wsiadania  i wysiadania z obu stron kolejki, co skróci 
czas postoju do minimum. Podobne kolejki funkcjonują w Dubaju i Sydney.”  
 
Radny Pan Andrzej Dec – zapytał: „Ile będzie funkcjonować zestawów i jaka będzie 
częstotliwość ich przejazdu?”. Poprosił o przedstawienie informacji, jaka jest wymagana 
przestrzeń wokół tej kolejki. Zapytał, jak przedstawia się analiza wprowadzenia innych 
rozwiązań w komunikacji miejskiej, np. uruchomienie linii tramwajowej w Rzeszowie. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował: „Przewidywany 
koszt budowy kolejki jest niższy niż uruchomienie linii tramwajowej. Cena jednego kilometra 
kompletnej trasy, wraz z wagonikami i peronami, szacowana jest na ok. 6 000 000 złotych. 
Natomiast koszt budowy 1 kilometra linii tramwajowej, wraz z zestawem, wyniesie ok. 
10 000 000 złotych. Również pokonywanie przeszkód przez kolejkę jest dużo tańsze niż             
w przypadku tramwaju.” 
 
Radny Pan Andrzej Dec – poprosił o informację jaki jest okres eksploatacji kolejki.  
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Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – poinformował, że okres eksploatacji kolejki  
szynowej został określony na 20 lat.  
 
Radny Pan Józef Pytlak – zauważył, że na proponowanej trasie kolejki szynowej natężenie 
ruchu jest minimalne. Zapytał, czy została przeprowadzona analiza jakie będą koszty 
eksploatacji kolejki. 
 
Radny Pan Grzegorz Budzik – przedstawiając swoje stanowisko, powiedział: „Możemy 
kupić dodatkowe autobusy, tylko że one będą stać w korkach. Ten problem nie będzie 
występował w przypadku uruchomienia kolejki szynowej. Jeśli chodzi o trasę, to moim 
zdaniem jest ona optymalna. Łączy Dworzec PKP z głównymi ośrodkami akademickimi 
Rzeszowa. Studenci, którzy w tej chwili korzystają masowo z komunikacji miejskiej, będą z tej 
kolejki korzystać.” 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa – poinformował: „W tej chwili jest 
przygotowywane Studium, które wykaże w przybliżeniu ilu jest mieszkańców i ilu korzystać 
będzie z kolejki. Projekt budowy kolejki został przedstawiony Ministerstwu Spraw 
Wewnętrznych, które jest za wprowadzeniem tego projektu do realizacji. W Rzeszowie gościł 
Prezydent Wrocławia, który także chce skorzystać z tego projektu. Trasa będzie przebiegać    
z centrum miasta do modernizowanego stadionu przy ul. Hetmańskiej. W przyszłości będzie 
trasa wydłużana aż do specjalnej strefy ekonomicznej.” 
 
Radny Pan Jacek Lasota – zauważył, że bardzo korzystne, ze względu na liczbę 
mieszkańców osiedli, byłoby połączenie Nowego Miasta z Baranówką.  
 
Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta – przypomniał, że Rada 
Miasta przyjęła uchwałę w sprawie zintegrowanego systemu transportu. W przyjętym 
dokumencie brak zapisów dotyczących budowy kolejki szynowej w Rzeszowie. W związku   
z tym zapytał: „Czy na dzień dzisiejszy jesteśmy w stanie powiedzieć o sposobie i źródle 
finansowania tego projektu?”  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – udzielając wyjaśnień, poinformowała: „Obecnie 
kształtowany jest projekt Programu Wschodniego. Autorzy studium wykonalności otrzymali 
informacje, co jest planowane w ramach Programu Wschodniego. Chcemy żeby wszystkie 
elementy w ramach tego programu ująć. Kwota ogólna Programu Wschodniego nie jest 
jeszcze stała. Ostatecznie Studium Wykonalności przesądzi, które elementy w tym projekcie 
się znajdą.” 
 
Ad.33. 
 
Radni otrzymali wykaz zarządzeń Prezydenta Miasta Rzeszowa za okres od 25 sierpnia do 28 
września 2009 r. Rada Miasta przyjęła przedstawioną informację do wiadomości /wykaz 
stanowi załącznik nr 39 do protokołu/.    
 
Ad.34.  
 
Radny Pan Stanisław Rusinek – złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści:                   
„W związku z nadmierną prędkością rozwijaną przez kierowców na ul. Staroniwskiej, 
mieszkańcy zwracają się z prośbą o kontrole radarowe policji. Rozchodzi się o odcinek przy 
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skrzyżowaniu z ul. Kresową. Ponadto miasto przez dwa lata nie dokonało budowy chodnika, 
co stwarza bardzo duże zagrożenie dla osób tam zamieszkałych”. 
 
Radny    Pan   Artur    Berłowski   –   złożył,   w   formie    pisemnej,   zapytanie   o    treści: 
„1. Zwracam się z prośba o wybudowanie stadionu „Orlik” na terenie naszego osiedla. 
   
  2. W związku z doniesieniami o odwołaniu dyrektora Wydziału Promocji, Kultury i Sportu 
oraz zwolnieniu jednej z pracownic, proszę o bliższe informacje. Praca tego Wydziału 
wzbudzała wiele emocji, ale z wypowiedzi w TV wnioskuję, że władze miasta były                    
w pewnym sensie zadowolone z jego działalności. Więc jakie jest podłoże tej decyzji?” 
 
Radny Pan Jacek Lasota – złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści: „W związku            
z planami budżetowymi na rok 2010 i planem zagospodarowania przestrzennego centrum 
miasta, czy wokół dworca PKP są zamierzenia budowy rozwiązań komunikacyjnych, 
usprawniających komunikację samochodową, szczególnie w rejonie Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych. Z uchwalonego w ubiegłym roku planu przestrzennego, bardzo ciekawym 
rozwiązaniem jest budowa ronda o promieniu 10 m przy ul. Głowackiego i ul. Fredry.            
W związku z dużym natężeniem ruchu w tym rejonie i planami budowy parkingu 
wielopoziomowego na Mikośce, jest zasadne, aby ta inwestycja znalazła się w planach 
budżetowych na 2010 rok.”  

 
Radny Pan Jacek Lasota – złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści:  
„Czy w związku       z remontem rynny dla deskorolkowców i rolkowców przy moście 
Zamkowym, można się spodziewać w miesiącu październiku budowy tak długo oczekiwanego 
skateparku przy ul. Podpromie? Kwota zaplanowana w budżecie na to zadanie pozwoli na 
wylanie podłoża betonowego, o którym wiele razy wspominano w trakcie ustalania nowego 
miejsca pod skatepark”. 
 
Radny   Pani   Józefa   Winiarska   –   złożyła,   w   formie   pisemnej,   zapytanie  o   treści:  
„ 1. Jak długo trzeba będzie jeszcze czekać na rozpoczęcie realizacji IV etapu kanalizacji 
sanitarnej na Osiedlu Przybyszówka?” 

 
2. Czy jest możliwość uruchomienia drugiej linii autobusowej MPK na Osiedlu 
Przybyszówka, która obsługiwałaby ul. Dębicką poprzez ul. Krakowską i dalej?” 
 
Radny    Pan    Artur    Berłowski    –    złożył,   w   formie   pisemnej,   wniosek   o   treści: 
„1. W związku z wykupem działek pod parking przy cmentarzu na Osiedlu Zwięczyca (na 
podstawie informacji z BGM), proszę o utwardzenie tego terenu do momentu rozstrzygnięć 
przetargów, w związku ze zbliżającym się świętem 01 listopada 2009 r. 
 
2. W związku z artykułami prasowymi dotyczącymi rozkopania odnowionej ulicy Bohaterów 
Westerplatte, na podstawie rozmów z mieszkańcami, wnioskuję o rozpatrzenie propozycji 
powołania stanowiska „inżyniera miejskiego”, który koordynowałby prace budowlane na 
terenie miasta. 
 
3. Wnioskuję o ujednolicenie źródła finansowania współpracy międzynarodowej. Na dzień 
dzisiejszy są dwa źródła :  
- Wydział Edukacji oraz Wydział Promocji, Kultury i Sportu. Proszę o rozpatrzenie 
możliwości, aby wszelka współpraca międzynarodowa była dofinansowywana z jednego 
źródła – Wydziału Promocji, Kultury i Sportu. 
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4. Zwracam się z prośbą o zorganizowanie dla inżynierów naszych spółek miejskich: MPEC, 
MPGK, MPWiK, MPDIM bezpłatnego szkolenia z zakresu „FIDIC” czyli tzw. 
„Europejskiego Budowlanego Prawa Jazdy”, którego wysokość szkolenia 1 osoby wynosi ok. 
1.000 złotych. Dzięki takiemu szkoleniu, nasze firmy staną się konkurencyjnymi na rynku”.  
 
Pan Radny Waldemar Wywrocki – złożył, w formie pisemnej, wniosek o treści: „Bardzo 
proszę o rozważenie możliwości zakupu przez MZDiZ tzw. masztów w celu umieszczenia         
w nich fotoradarów. Maszt umieszczony przy miejskich ulicach, gdzie nagminnie 
przekraczana jest określona prędkość zapewni większe bezpieczeństwo oraz „ostudzi” 
niektórych kierowców. Po rozmowie z Komendantem Policji, otrzymałem informację, iż wiele 
miast w Polsce korzysta z wyżej opisanego sposobu”.  
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści: „Jako 
radny Osiedla Staroniwa w Rzeszowie, proszę o rozpatrzenie możliwości oświetlenia ulicy 
Makowej (szczególnie od mostku na Mikośce), gdzie znajdują się dwa budynki mieszkalne. 
Droga ta poza tym, że jest nieoświetlona, jest również nieutwardzona, mieszkańcy tych 
budynków dochodzą do przystanku przy ul. Staroniwskiej i do pracy idą pieszo. W dniu         
28 września byłem na wizji z udziałem mieszkańców tych budynków i uznałem zaistniałą 
sytuację za bardzo pilną do wykonania”. 

 
Radna   Pani    Jadwiga   Stręk   –   złożyła,    w    formie    pisemnej    zapytanie   o   treści: 
„1. Zgodnie z ustaleniami z Miejskim Zarządem Dróg i Zieleni, przy przejściu dla pieszych od 
bocznej ulicy Staromiejskiej do Warszawskiej miały być zbudowane schody. Czy one będą? 
Mieszkańcy mają problem z wejściem na wysoki nasyp. 
  
2. Przy sklepie „Mere” (ul. Warszawska) parkują samochody na trawniku oraz chodniku. 
Prosiłabym o interwencję. 
 
3. Czy można postawić metalowe słupki przy przejściu dla pieszych przy „KARCHERZE” 
oraz komisie samochodowym na ul. Warszawskiej? Samochody wjeżdżaj do tych posesji.  
 
4. Mieszkańcy ul. Przyjemnej zwrócili się o pomoc, aby wyrównać tę ulicę. Od lipca zabiegam 
o to, ale to, co zostało zrobione jest mało” przyjemne”! 
 
5. Czy można w jakiś sposób odgrodzić postój taksówek od pięknej fontanny przy ul. 
Dąbrowskiego? Fontanna i stojące przy niej ławeczki stanowią rzeczywiście dobre miejsce 
dla wypoczynku, ale tak bliskie sąsiedztwo taxi i ulicy psuje cały urok! 
 
6. Czy został już przeprowadzony odbiór ul. Warszawskiej? Dlaczego nie zostały 
wyasfaltowane dojazdy do niektórych posesji? 
 
7. W 2009 roku miał być wybudowany „Orlik” przy Szkole Podstawowej Nr 13 – kiedy to 
nastąpi?” 
 
Rada Miasta Rzeszowa bez uwag przyjęła Protokół Nr LII z LII sesji odbytej w dniu 20 
marca 2009 r. 
 
Na LII sesji odbytej w dniu 29 września 2009 r. Rada Miasta Rzeszowa podjęła 
następujące uchwały: 
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1. Uchwała Nr LX/1001/2009 w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie 

podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie 
miasta Rzeszowa na 2009  
 

2. Uchwała Nr LX/1002/2009 w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
 

3. Uchwała Nr LX/1003/2009 w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
 

4. Uchwała Nr LX/1004/2009 w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla 
własnego in blanco.  

 
5. Uchwała Nr LX/1005/2009 w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu służącego 

rewitalizacji i modernizacji linii kolejowej nr 106 Rzeszów – Jasło. 
 

6. Uchwała Nr LX/1006/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych     
w Rzeszowie . 

 
7. Uchwała Nr LX/1007/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu                    

i Przechodu. 
 

8. Uchwała Nr LX/1008/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu                   
i Przechodu.  

 
9. Uchwała Nr LX/1009/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej       

w Rzeszowie przy ul. Lewakowskiego. 
 

10. Uchwała Nr LX/1010/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie. 

 
11. Uchwała Nr LX/1011/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na czas 

nieoznaczony.  
 

12. Uchwała Nr LX/1012/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty w Rzeszowie. 

 
13. Uchwała Nr LX/1013/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej       

w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej. 
 

14. Uchwała Nr LX/1014/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat. 
 

15. Uchwała Nr LX/1015/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu                    
i przechodu.  

 
16. Uchwała Nr LX/1016/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału 1/10        

w prawie własności nieruchomości zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. 
Grottgera 26. 

 
17. Uchwała Nr LX/1017/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanych położonych w Rzeszowie. 
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18. Uchwała Nr LX/1018/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanych położonych w Rzeszowie. 
 

19. Uchwała Nr LX/1019/2009 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych     
i ustalenia przebiegu. 

 
20. Uchwała Nr LX/1020/2009 w sprawie zmiany przedmiotu działalności Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie. 
 

21. Uchwała Nr LX/1021/2009 zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 
ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiej komunikacji zbiorowej. 

 
22. Uchwała Nr LX/1022/2009 w sprawie nadania nazwy hali sportowej przy ul. 

Podpromie 10 w Rzeszowie. 
 

23. Uchwała Nr LX/1023/2009 w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji 
kultury: Osiedlowego Domu Kultury „Pobitno”, Osiedlowego Domu Kultury 
„Staroniwa”, Osiedlowego Domu Kultury „Słocina” i utworzenie Miejskiego Domu 
Kultury w Rzeszowie.  

 
24. Uchwała Nr LX/1024/2009 w sprawie uchwalenia zmiany Nr 173/12/2008 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 173/8/2006 w rejonie ulicy 
Zawiszy Czarnego – 1 w Rzeszowie. 

 
25. Uchwała Nr LX/1025/2009 w sprawie uchwalenia zmiany Nr 169/8/2008 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 73/3/2004 „Przybyszówka 
– Kantorówka -1” przy ul. Ustrzyckiej w Rzeszowie. 

 
26. Uchwała Nr LX/1026/2009 w sprawie uchwalenia zmiany Nr 18/4/2007 Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa dla 
terenu przyłączonego do Rzeszowa z dniem 1 stycznia 2007 r. – część A (Osiedle 
Przybyszówka – Dworzysko). 

 
27. Uchwała Nr LX/1027/2009 w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 156/11/2007 w rejonie „Rzeszów – 
Dworzysko” .  

 
28. Uchwała Nr LX/1028/2009 w sprawie wyrażenia zgody na włączenie gruntów 

położonych na terenie miasta Rzeszowa do SPECJALNEJ STREFY 
EKONOMICZNEJ EURO-PARK MIELEC. 

 
29. Uchwała Nr LX/1029/2009 w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Obszarów 

Miejskich w Rzeszowie. 
 

30. Uchwała Nr LX/1030/2009 w sprawie przystąpienia do udziału w Seminarium 
Kontaktowym w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Comenius.  

 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamknął obrady LX sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
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Obrady trwały od godz. 8.30 do 15.40. 
Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                               Przewodniczący 
                                                                                                        Rady Miasta Rzeszowa 
Protokołowała: 
 
Danuta Grzyb                                                                                        Konrad Fijołek 
 
Sprawdził: 
                Dyrektor 
Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
          Mirosław Kubiak 
 
 
 
 
 
 
   


